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Komisia regionálneho rozvoja 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 09.08.2021 

Číslo: 03169/2021/ORRUPZP 

Vybavuje: Ing. Barbora Kováčová 
 e-mail: barbora.kovacova@vucke.sk  

 Telefón: 055/6196 658  

 Mobil: 0948 640 017 

 

ZÁPISNICA 

z 23. rokovania Komisie regionálneho rozvoja  

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 05.08.2021 

o 13:30 v miestnosti 310 na Úrade Košického samosprávneho kraja 

 

PROGRAM ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  
3. Dodatok č. 3 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Strednej odbornej školy techniky a služieb, SNP 607, Dobšiná  

5. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1. polrok 2021            

6. 2. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2021                       

7. Priebežné hodnotenie cieľov a priorít vyplývajúcich zo Stratégie rozvoja cyklistickej 

dopravy a cykloturistiky v Košickom samosprávnom kraji 

8. Bod z plánu úloh: Prerokovanie aktuálnych materiálov a tém týkajúcich sa agendy 

regionálneho rozvoja spojených s činnosťou referátu regionálneho rozvoja 

a plánovania - Informovať o stave príprav Programu hospodárskeho rozvoja a 

sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja / Integrovanej územnej stratégie 

Košického kraja  

9. Bod z plánu úloh: Informovať o podaných projektoch referátu regionálneho rozvoja 

a plánovania – Projekt KlimaPark Kysak 

10. Návrhy, podnety a požiadavky 

11. Rôzne  

12. Záver 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

Vyjadrenie:  

 

Pán poslanec Ihnát otvoril rokovanie, privítal všetkých členov a ospravedlnil účasť predsedu 

a podpredsedu komisie regionálneho rozvoja. Zároveň informoval prítomných, že bol 

poverený predsedom komisie regionálneho rozvoja viesť dnešné rokovanie a informoval 

členov komisie, že z rokovania komisie bude zhotovený zvukový záznam.  

 

Z celkového počtu 25 členov bolo na rokovaní prítomných 11 členov a teda komisia nebola 

uznášaniaschopná. Pozvánka na rokovanie komisie regionálneho rozvoja bola zaslaná členom 

komisie prostredníctvom emailu. 

 

Na základe požiadavky pána poslanca Ing. Štefana Baštáka, ktorá znela najprv prerokovať 

materiály týkajúce sa komisie regionálneho rozvoja, bol upravený program rokovania komisie 
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Regionálneho rozvoja, a to konkrétne, Bod 7,8 a 9 bol presunutý na začiatok rokovania 

komisie Regionálneho rozvoja za bod č. 2 kontrola plnenia uznesení a požiadaviek. 

 

Diskusia: K programu rokovania komisie neboli pripomienky 

 

Záver: schválenie predloženého programu rokovania. O programe rokovania neprebehlo 

hlasovanie, keďže komisia nebola uznášania schopná 

 

K bodu č. 2  

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Vyjadrenie: Pán poslanec Ihnát požiadal tajomníčku komisie o vyjadrenie.  

 

Požiadavka 1 

Požiadavka na tajomníka: Ing. Jozef Želinský definoval požiadavku, že chce byť informovaný 

o výjazdových rokovaniach odboru školstva v okresoch Trebišov a Michalovce, keďže by sa 

ich rád zúčastnil. 

 

Realizácia: Výjazdové rokovania OŠK budú realizované v mesiaci september - október 2021.  

 

K bodu Návrhy, podnety a požiadavky  

JUDr. Beáta Zemková predniesla nasledujúce požiadavky:  

Požiadavka a:  

Návrh na vypracovanie informatívnej správy o stave vrtu v Čižaticiach. Aktuálny stav, 

vynaložené finančné prostriedky doteraz a ďalšie fázy realizácie.  

Požiadavka b:  

Aké sú plánované aktivity pre zlepšenie stavu na území kúpeľov Byšta, Sobrance, 

rekreačného územia jazera Izra a aký je návrh na rozvoj týchto lokalít z pohľadu KSK? 

Požiadavka c:  

Pripraviť analýzu významu členstva KSKv rôznych organizáciách a právnických osobách. 

Aké sú ročné náklady na členstvo, aký je význam pre kraj a prínos tohto členstva? 

 

Realizácia:  

Požiadavka č. 2a) OPaI 

Spoločnosť GeoSurvey, s.r.o. aktuálne zabezpečuje činnosti súvisiace s ukončením verejného 

obstarania, uzavretím zmluvy o dielo s úspešným uchádzačom a odovzdaním miesta 

realizácie. 

 

Požiadavka č. 2b) ORR 

Odbor regionálneho rozvoja navštívil územie jazera Izra za účelom zistenia stavu jazera a 

potenciálu rozvoja cestovného ruchu. V lokalite jazera Izra sa nachádza existujúca cyklotrasa 

spájajúca jazero s obcou Slanec, ktorá pokračuje až na hranicu s Maďarskom. Stav jazera  

je v momentálnej situácii nevyhovujúci, čím vznikla potreba jeho vyčistenia od siníc a 

zabezpečenie jeho čistoty a udržateľnosti. Rozvoj cestovného ruchu spojený s jazerom Izra je 

podmienený týmto stavom. Následne je potrebné dobudovanie služieb v CR, ktoré v okolí 

územia Izra chýbajú, ako ubytovanie, bike friendly pointy, prípadná agroturistika. 

Jazero Izra, rovnako kúpele Byšta a Sobrance sú súčasťou vstupnej správy pre spracovanie 

PHRSR/IUS VUC KSK, kde na základe podnetov zo strategicko-plánovacieho regiónu budú 

naviazané projektové zámery na ich rozvoj. Odbor regionálneho rozvoja  

je v procese zberu týchto projektov a na ich základe a počte postaví rozvoj a revitalizáciu 

spomínaných turistických destinácii. 
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Požiadavka č. 2c) ORR, OSV, OPaI, OD, Turizmus, Krajská organizácia cestovného 

ruchu, Lenka Kožárová, EZUS, OK, OŠ, OSM, OddZ, OddER 

OddEZ, odbor kultúry, Oddelenie dopravy, OSV, ORR , Materiál bol predložený členom 

komisie.  

 

Diskusia:  

Ing. Mgr. Miloš Ihnát otvoril diskusiu a potvrdil, že stav jazera Izra je nevyhovujúci a je 

potrebné ho vyčistiť. Zároveň informoval členov, že sa stretol s pánom Mičom, ktorý sa 

spolupodieľa na rozvoji jazera. Podľa jeho názoru je potrebné sa spojiť so starostkou obce 

Slanská Huta. Zároveň podal doplňujúce informácie k vrtu v Čižaticiach.  

 

Ing. František Petro informoval, že hlavný problém pri rozvoji jazera Izra sú majetko-právne 

vzťahy, kde prebieha spor s Lesmi SR, a podľa jeho informácií tento spor nebol zo strany 

súdu ukončený.  

 

(prišiel 1 člen komisie – počet 12) 

  

Záver: O bode návrhy, podnety a požiadavky sa nehlasovalo. Komisia nebola uznášania 

schopná 

 

 

K bodu č. 3 

Priebežné hodnotenie cieľov a priorít vyplývajúcich zo Stratégie rozvoja cyklistickej 

dopravy a cykloturistiky v Košickom samosprávnom kraji 

 

Materiál predstavila Ing. Barbora Kováčová, vedúca referátu regionálneho rozvoja 

a plánovania.  

 

Diskusia: Ing. Jozef Želinský sa teší iniciatíve realizovať novú stratégiu. Zároveň informoval, 

že v obci Somotor je hrádza, pričom je tam problémový úsek o dĺžke 5 km, kde sa nedá prejsť 

na bicykli. Zároveň nominoval pána poslanca Horvátha do tematickej komisie pre podporu 

udržateľnej dopravy.  

(prišiel 1 člen komisie – počet 13) 

 

Ing. Jozef Horváth informoval, že rodisko Františka II. Rákocziho je prepojené cyklocestou 

od obce Skároš po Sátoraljaújhely, v Maďarsku. Zároveň dodal, že v oblasti cykloturistiky je 

pomerne dlhý úsek hrádze pri Bodrogu a Latorici, ktorý vedie od Kaštieľa v Borši, cez Stredu 

nad Bodrogom až k ukrajinským hraniciam. Daný úsek je v správe SVP a teda je potrebné sa 

s nimi spojiť. Zároveň informoval prítomných, že bol spracovaný návrh na využitie starých 

železničných tratí, ktoré sa nevyužívajú na tvorbu cyklociest.  

 

Pán poslanec Rečka, poprosil o doplňujúce informácie k vyjadreniu Ing. Kováčovej, čo 

znamená byť aktívnym realizátorom, na ktoré mu vedúca referátu odpovedala.  Zároveň 

informovala o tom, že na Odbore regionálneho rozvoja pracujú aj externí dohodári, ktorí sa 

venujú tejto problematike.  

(prišiel 1 člen komisie – počet 14) 

 

Ing. Barbora Kováčová, odpovedala pánovi  Ing. Milošovi Barcalovi na jeho otázky. 

Poprosila všetkých členov komisie, aby boli aktívni a informovali ORR o plánovaných 

projektových zámeroch. Zároveň informovala, že budú prebiehať rokovania aj s Mestom 

Košice v súvislosti s prípravou nového programového obdobia, kde oblasť dopravy 

a cyklodopravy (konkrétne trasa Eurovelo 11) budú prediskutovavané samostatne.   
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Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého 

návrhu  

 

Uznesenie č.28/2021: 

Komisia odporúča materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého návrhu  

 

Hlasovanie č. 1 

Prítomní: 14 

 

Za:14      Proti: 0    Zdržal sa:0 

 

Návrh bol schválený.  

 

 

K bodu č. 4 

Bod z plánu úloh: Prerokovanie aktuálnych materiálov a tém týkajúcich sa agendy 

regionálneho rozvoja spojených s činnosťou referátu regionálneho rozvoja a plánovania 

- Informovať o stave príprav Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja 

Košického samosprávneho kraja / Integrovanej územnej stratégie Košického kraja 

 

Vyjadrenie:  Ing. Barbora Kováčová, vedúca referátu regionálneho rozvoja a plánovania 

informovala prítomných o aktuálnom stave, informovala o tematických komisiách, 

výjazdových rokovaniach a zároveň podala krátku informáciu o zbere projektových zámerov, 

ktorých prišlo cez 2000. Zároveň poprosila členov komisie, aby pomohli odboru regionálneho 

rozvoja a informovali starostov o prebiehajúcich aktivitách.  

(prišiel 1 člen komisie – počet 15) 

 

Ing. Barbora Kováčová odpovedala pánovi Ing. Milošovi Barcalovi, že územie UMR Košice 

a UMR Michalovce budú mať vlastné finančné obálky a teda sú z IÚS Košického kraja 

vylúčené. Naďalej však platí, že aj v novom programovom období budú dopytovo-

orientované výzvy.  

 

              

Hlasovanie: komisia odporúča materiál zobrať na vedomie.  

 

Uznesenie č.29/2021: 

Komisia odporúča materiál  zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 2 

Prítomní: 15 

 

Za:15      Proti: 0    Zdržal sa:0 

 

Návrh bol schválený.  

 

K bodu č. 5 

Bod z plánu úloh: Informovať o podaných projektoch referátu regionálneho rozvoja 

a plánovania – Projekt KlimaPark Kysak 
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Vyjadrenie:  Ing. Barbora Kováčová, vedúca referátu regionálneho rozvoja a plánovania 

informovala prítomných, že k 30.7.2021 bol projektový zámer podaný, informovala o cieľoch 

projektu, prepojení na strategický dokument Program obnovy krajiny a obsahu žiadosti.   

 

Diskusia: K materiálu diskusia neprebehla  

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál zobrať na vedomie.   

 

Uznesenie č.30/2021: 

Komisia odporúča materiál zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 3 

Prítomní: 15 

 

Za:15      Proti: 0    Zdržal sa:0 

 

Návrh bol schválený.  

 

Bod 6 

Dodatok č. 3 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

Vyjadrenie:  JUDr. Marta Vargová predstavila predkladaný materiál, a informovala o procese 

prijímania dodatkov.  

 

Diskusia: JUDr. Marta Vargová odpovedala pánovi poslancovi Michalovi Rečkovi na jeho 

otázku.  

(odišiel 1 člen komisie – počet 14) 

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.   

 

Uznesenie č.31/2021: 

Komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.   

 

Hlasovanie č. 4 

Prítomní: 14 

 

Za:14      Proti: 0    Zdržal sa:0 

 

Návrh bol schválený.  

 

Bod 7 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Strednej odbornej školy techniky a služieb, SNP 607, Dobšiná  

 

Vyjadrenie:  Ing. Mária Kokardová predstavila predkladaný materiál, a informovala 

o dôvodoch zriadenia Strednej odbornej školy technicky a služieb.  

 

Diskusia: K materiálu diskusia neprebehla 

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a zobrať na vedomie.   

 

Uznesenie č.32/2021: 

Komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  
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Hlasovanie č. 6 

Prítomní: 14 

 

Za:14      Proti: 0    Zdržal sa:0 

 

Návrh bol schválený.  

 

Bod 8 

Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1. polrok 2021 

Vyjadrenie: Ing. Kvetoslava Lipovská, predstavila predkladaný materiál, a informovala 

o aktuálnom plnení k 30.6.2021.  

 

Diskusia: Ing. Jozef Želinský poprosil pani vedúcu o zaslanie aktuálnej verzie rozpočtu aj 

s úpravami na email.  

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého 

návrhu.  

  

Uznesenie č.33/2021: 

Komisia odporúča materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého návrhu  

 

Hlasovanie č. 5 

Prítomní: 14 

 

Za:14      Proti: 0    Zdržal sa:0 

 

Návrh bol schválený.  

 

Bod 9 

2. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2021 

Vyjadrenie:  Ing. Kvetoslava Lipovská, predstavila predkladaný materiál a informovala 

o dôvodoch úprav.  

 

Diskusia:  Ing. Jozef Horváth poďakoval za úpravu rozpočtu pre Strednú odbornú školu 

v Kráľovskom Chlmci.  

(odišiel 1 člen komisie – počet 13) 

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

  

Uznesenie č.34/2021: 

Komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 

Hlasovanie č. 7 

Prítomní: 13 

 

Za:12      Proti: 0    Zdržal sa:1 

 

Návrh bol schválený.  
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Bod 10 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Ing. Miloš Ihnát informoval o problematike prameňa „Sivej Brady“,  ktorý je v dezolátnom 

stave a poprosil kolegov o pomoc pri riešení tejto problematiky.  

 

JUDr. Beáta Zemková podporila tento návrh a zároveň prečítala návrh na uznesenie:  

 

Uznesenie č.35/2021: 

Komisia regionálneho rozvoja odporúča vedeniu Košického samosprávneho kraja zaslať list 

na Prešovský samosprávny kraj adresovaný odboru strategického rozvoja, kde požiada 

o riešenie aktuálnej nevhodnej situácie prameňa “Sivá Brada“ a prijať nápravné opatrenia.  

 

Hlasovanie č. 8 

Prítomní: 13 

 

Za:13      Proti: 0    Zdržal sa:0 

 

Návrh bol schválený.  

 

Ing. Jozef Horváth odporučil pánovi predsedovi, aby zvážil výber podpredsedu podľa 

platného rokovacieho poriadku, keďže už druhú komisiu vedie pán poslanec Ihnát.  

 

Ing. Jozef Želinský informoval prítomných o tom, že Prešovský samosprávny kraj vyjadril 

nesúhlasné stanovisko k optimalizácií nemocníc na Slovensku. Pokiaľ by takáto optimalizácia 

prebehla zmení sa nemocnica v Kráľovskom Chlmci na komunálnu a s tým on nesúhlasí.  

 

Preto by chcel požiadať členov komisie o podporu aby mohol pripraviť rovnaké stanovisko aj 

za Košický samosprávny kraj, v znení, že Košický samosprávny kraj nesúhlasí s takouto 

formou optimalizácie podľa vzoru Prešovského samosprávneho kraja.   

 

Ing. Jozef Horváth poukázal na to, že na Úrade Košického samosprávneho kraja nebola 

vytvorená zdravotná komisia, ale bola zriadená len Rada, ktorá nemá takú váhu.   

 

Ing. Michal Kravčík, CSc. podporil pána poslanca Horvátha a zároveň sa opýtal, či máme 

Strategický plán obnovy zdravia?  

 

Komisia regionálneho rozvoja sa zhodla, že je potrebné mať zdravotnú komisiu a v tomto 

prípade ide o zlyhanie.   

 

Uznesenie č.36/2021: 

Komisia regionálneho rozvoja poveruje Ing. Jozefa Želinského s cieľom pripraviť predmetný 

materiál  spolu s uznesením na Zastupiteľstvo Košického kraja.  

 

Hlasovanie č. 9 

Prítomní: 13 

 

Za:13      Proti: 0    Zdržal sa:0 

 

Návrh bol schválený.  

 

Rôzne 
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Ing. Miloš Ihnát poukázal na problémy s parkovaním. Ing. Barbora Kováčová informovala, že 

členovia komisie mali možnosť využiť parkovanie na strednej odbornej škole. Táto služba 

vôbec nebola využitá.  

 

Michal Rečka poukázal, že Mesto Košice vyhradzuje parkovacie miesta a má dohodu s EEI 

v prípade zastupiteľstiev a rokovaní. Navrhuje aby sa vedenie Košického samosprávneho 

kraja spojilo s predmetnými inštitúciami aby sa parkovanie vybavilo po vzore mesta Košice.   

 

Bod. 5 

Záver 

Pán poslanec Ihnát na záver poďakoval za účasť a ukončil rokovanie.  

 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. Barbora Kováčová 

  tajomníčka komisie 

...................................................... 

Ing. Dušan Tomaško, MBA  

predseda komisie 

v.z. Ing. Mgr. Miloš Ihnát  

poverený vedením komisie 
 


